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 تندروی هایی که ادامه آن 
سینما را به قهقرا می برد 

عجيب است که خانه سينما هيچ گاه اين مسئوليت را برای خود تعريف نکرده که به اعضای 
خود متذکر شود نسبت به هر موضوعی غيرتخصصی اظهار نظر نکنند

   جواد محرمی
خانه س�ينما که درباره اعت�راض 800 زن 
س�ينماگر به آزار جنس�ی هيچ واکنشی 
درخ�ور نش�ان ن�داده ب�ود و نس�بت به 
توهي�ن فيل�م عنکب�وت ترجي�ح داد 
س�اکت بمان�د، دي�روز در ي�ک بياني�ه 
آورده اس�ت: س�ينمای ايران سال هاست 
يک�ی از پ�ر افتخار تري�ن جلوه ه�ای نام 
اي�ران در صحنه ه�ای بين المللی اس�ت!

سینمای ایران بیش از آنکه ایدئولوژیک باشد 
و جهان بینی مشخصی داشته باشد، سیاست 
زده اس��ت. این حقیقتی اس��ت كه آن را هم 
می توان در بخش قابل توجهی از فیلم ها لمس 
كرد و هم در نحوه رفتار و گفتار و كنش های 
سیاسی برخی از همین سینماگران می شود 
ردپای آن را دید. همین س��ینمای سیاست 
زده ای ك��ه این روز ها به ش��دت در وضعیتی 
بی سابقه، پس از انقلاب اسلامی در مواجهه 
با اعتراض زنان به فساد جنسی قرار گرفته و 
فضایی منفعل و رخوت انگیز را تجربه می كند، 
اگر دچار سیاس��ت زدگی شود بحران تازه ای 

برای خود رقم زده است. 
خانه سینما دیروز در واكنش به توئیت نه یک 
سخنران مشهور لحافی را كه بر سر گرفته بود 
كنار زده و در قالب بیانیه ای كه معلوم است با 
عجله و عصبانیت و بدون درایت نوشته شده، 

هل من مبارز طلبیده است. 
    اين سينما ديگر افتخار  آميز نيست 

خانه س��ینما در روزهای اخیر حتی بر خود 
واجب ندید در مقاب��ل فیلم موهن عنکبوت 
موضع بگیرد و از حیثیت سینمای ایران در 
مقابل تخریب چنین اثری دفاع كند، حتی 
این جرئت را به خود نداد نس��بت به جنبش 
وارداتی me too از انفعال بی��رون بیاید و 
از حیثیت اعضای خود پاس��بانی نماید، اما 
بیانیه عجولانه خانه س��ینما نشان می دهد 
اعضای این نهاد صنفی در بزنگاه هایی كه باید 
صراحت لهجه داشته باشند و در صحنه حاضر 
باشند، ترجیح می دهند به وظایف خود عمل 
نکنند، اما وقتی از بیرون سینما درباره كلیت 
سینما قضاوتی- هرچند ناعادلانه- صورت 

بگیرد واكنشی سریع، احساسی و سیاست زده 
اتخاذ می كنند. انگش��ت گذاش��تن بر این 
گزاره تکراری و كلیشه ای كه سینمای ایران 
سال هاست یکی از پر افتخار ترین جلوه های 
نام ایران در صحنه های بین المللی اس��ت، 
دیگر دست كم در این وضعیتی كه در آن به 
س��ر می بریم، كارایی قبل را ندارد. سینمای 
ایران امروز در بعد بین المللی و جشنواره ای 
با فیلم عنکبوت )اگر آن را نماینده سینمای 
ایران بدانیم( به حضیض ذلت و وطن فروشی 
رسیده و در بعد داخلی با قهر تماشاگر وطنی 
دچار چالش مخاطب شده است. خانه سینما 
به عنوان یک نهاد صنفی اگر این بیماری را 
كه روز به روز مزمن تر از قبل می شود نبیند، 
به طور عادی اراده ای هم برای آسیب شناسی 
و درمان آن نخواهد داشت. وقتی می گوییم 
س��ینمای ایران بیمار است، ریشه آن را باید 
در همین بی تفاوتی بدانیم كه به یک حس 
خودبرتربینی كاذب دامن می زند تا همواره 
فکر كنیم هر اثری در این سینما و به دست 
این س��ینماگران خلق ش��د و در آن سوی 
مرز ها جایزه گرفت لزوم��اً باید به آن افتخار 
كرد و ه��ر اتفاق و هر رخ��دادی در این فضا 

افتخار  آمیز است. 
خانه س��ینما در بیانی��ه خود آورده اس��ت: 
»اش��خاصی این روز ه��ا بنا بر ی��ک برنامه از 
پیش تعیین ش��ده- كه بعد از این همه سال 
دیگر برای ما و مردم نخ نما ش��ده اس��ت- به 
شکل بس��یار بی ادبانه ای شروع به سمپاشی 
و هتاكی علیه سینما و سینماگران كرده اند. 
هدفشان مشخص است، می خواهند تمركز 
فضای خبری كشور را به جهتی دلخواه سوق 
دهند ، برای انجام ای��ن مأموریت چه هدفی 
بهتر از س��ینما و هنرمندانش؟ سینمایی كه 
سال هاست یکی از پر افتخار ترین جلوه های 

نام ایران در صحنه های بین المللی است.«
   مسئوليت پذيری خانه سينما! 

عجیب اس��ت كه خانه س��ینما هیچ گاه این 
مس��ئولیت را ب��رای خود تعری��ف نکرده كه 
ب��ه اعضای خود متذكر ش��ود نس��بت به هر 
موضوع��ی ك��ه در آن پ��ای مناف��ع ملی در 

میان اس��ت و تخص��ص در آن ح��رف اول را 
می زند موضعگیری نکنن��د و فضای جامعه 
را با نظرات غیركارشناس��ی به سمت و سوی 
پوپولیسم هدایت ننمایند، اما همین نهاد بر 
خود لازم می بیند به طرزی كاملًا احساس��ی 
و تند نس��بت به یک یا چند توئیت در فضای 
مجازی بیانیه صادر كند. آیا خانه س��ینما بر 
خود لازم نمی بیند نس��بت به بیانیه ای كه با 
سوء استفاده از نام برخی سینماگران و عبارت 
تفنگت را زمین بگذار در فضای مجازی منتشر 
می شود واكنشی انذارگونه اتخاذ كند؟ هرچند 
واضح اس��ت كه عده ای از ایج��اد یک فضای 
دوقطبی سیاست زده در سینما سود می برند و 
خوشحال می شوند سینماگر ما به جای تمركز 

بر امر فرهنگ و هنر درگیر سیاست باشد. 
در پایان بیانیه خانه سینما آمده است: »در پی 
برخی اظهارات از سوی برخی افراد غیر مرتبط 
با سینما پس از حواشی جش��نواره كن ، این 

بیانیه صادر شده است.« 
   يک سوزن هم به خود بزنيد 

خوب است كه خانه سینما نسبت به اظهارنظر 
افراد غیر مرتبط با سینما حساس است، اما 
ای كاش این نهاد صنفی نسبت به اظهارنظر 
سینماگران درباره مس��ائل غیرمرتبط هم 
همین حساسیت را به خرج می داد. در واقع 
صیانت از شأن و جایگاه سینمای ایران جایی 
اهمیت پی��دا می كند كه نس��بت به مواضع 
اعضای این صنف در فض��ای مجازی كه در 
جهت منافع ملی نبوده و به سیاس��ت های 
كشور خدشه وارد می كند حساس باشد. این 
بی مسئولیتی به طور جدی نه تنها كمکی به 
فرهنگی تر شدن فضای سینما نمی كند، بلکه 
آن را به آتش سیاست زدگی دچار می نماید. 
امروز لازم اس��ت خانه س��ینما بی��ش از هر 
چیزی نسبت به هجمه ای كه به واسطه طرح 
جنبش وارداتی me too مبتنی بر اتهام زنی 
به مردان فعال در ای��ن عرصه در معرض آن 
قرار گرفته چاره اندیشی كند. به نظر می رسد 
آخرین بیانیه زنان معرض به آزار جنسی كه 
در قالب بیانیه 800 زن سینماگر منتشر شد 
نش��ان می دهد روش های ای��ن به اصطلاح 
جنبش از افراط گرای��ی در اتهام زنی به مرز 
عقلانیت نزدیک ش��ده و ای��ن می تواند یک 
دستاورد برای خانه س��ینما باشد. از سویی 
دیگر خانه س��ینما می تواند ب��ا آرام كردن 
فضایی كه به واس��طه در معرض اتهام قرار 
گرفتن جنبش موس��وم به me too ایرانی 
ایجاد شده، نشان دهد كه س��ینمای ایران 
برای زنان فعال در این عرصه به نسبت فضای 
سینما در دیگر كشورهای دنیا امن تر بوده و 
این چنین از ساحت این هنر در كشور دفاع 
كند. بدیهی است كه دست های پنهانی وجود 
دارند كه ترجیح می دهند س��ینمای ایران 
دچار مسائل فرعی باشد و از تولید و خلق آثار 

فاخر عاجز بماند.

   محمدصادق عابدينی
در ش�رايطی که س�ينما اي�ن روز ها ب�ا چالش ه�ای متعدد 
اخلاق�ی، صنف�ی و اقتص�ادی روب�ه رو اس�ت، تعطيل�ی 
برنامه ه�ای س�ينمايی در تلويزي�ون تأمل برانگيز اس�ت. 
چند روز پس از اینک��ه ماجرای حضور فیل��م موهن »عنکبوت 
مقدس« در فستیوال كن و جایزه به بازیگر زن این فیلم، در جامعه 
ایرانی با بازتاب های منفی و مواضع تند همراه شد، صداوسیما در 
اقدامی منفعلانه صرفاً یک برنامه تک قس��متی را برای بررسی 
این فیلم روی آنتن برد. اگرچه تصاویر محدود منتش��ر شده از 
فیلم »عنکبوت مقدس« ماهیت ضد دینی و ضد ایرانی این فیلم 
را آش��کار می كند و به صورت جس��ته و گریخته در چند برنامه 
تلویزیونی موضوع این فیلم مورد بررس��ی قرار گرفته بود، اما در 
یک اقدام دیر هنگام، تک برنامه ای با عنوان »سینما دو« برای نقد 

و بررسی این فیلم روی آنتن شبکه 2 سیما رفت. 
در این برنامه كه با اجرای بهروز افخم��ی و حضور امیرقادری و 
سعید مستغاثی پخش شد، درباره دو فیلم »عنکبوت مقدس« و 

»بدون قرار قبلی« بحث و تبادل نظر شد. 
بخش مهمی از این برنامه كه عنوان میزگرد بررسی سیاست های 
جشنواره فیلم كن را داشت، مس��تغاثی با ضعیف خواندن فیلم 
»عنکبوت مقدس« گفت: »گرایش های ضدایرانی و ضداسلامی 
این فیلم چیز جدیدی نیس��ت. خط ضداس��لامی همیش��ه در 
فیلم های هالیوود بوده  است، حتی در فیلم كازابلانکا، مسلمان 
فیلم یک شارلاتان است. در جشنواره كن یکسری عملیات ایذایی 
انجام شد تا همه را مشغول كند و فیلم تام كروز فراموش شود. «

این منتقد سینما ادامه داد: »ما نشستیم تا آرگو را بسازند و بعد 
بگوییم باید پاسخ بدهیم. ما باید جریان خودمان را داشته باشیم، 
یعنی فیلم های خودمان را بسازیم تا آنها دنبال پاسخگویی بروند، 
یعنی فیلم  هایی را بس��ازیم كه دقیقاً در جریان مقابل آنها، مثل 

عنکبوت مقدس قرار بگیرد. «
وی در ادامه میزگرد با بیان اینکه در س��ینمای م��ا تاریخ ایران 
سانسور شده است، اظهار داشت: »در جشنواره فجر ما هر كاری 
خواستند كردند و هر فیلمی خواستند ساختند. وظیفه سازمان 
سینمایی ش��عار دادن و بیانیه صادر كردن نیست. باید یک الگو 
و مانیفستی وجود داشته باش��د. به قول مارتین اسکورسیزی، 
س��ینمای ملی یعنی س��ینمایی كه هویت یک ملت را داش��ته 
باشد. با چهار فیلم آپارتمانی و عش��ق مربعی و مثلثی نمی توان 

كاری كرد. «
قادری هم با نقد رویکرد جشنواره های فیلم گفت: »جشنواره  ها 
به بازار مکاره ای برای گروه های مختلف تبدیل ش��ده اند و نقش 

گروه های صاحب س��رمایه و صاحب قدرت دارد در جشنواره  ها 
بیش��تر می ش��ود.« وی افزود: »فیل��م برخ��ی كارگردان  ها در 
جش��نواره های جهانی به خاطر آنکه فلان پی��ام را ارائه می كند 
جایزه می گیرد. این جشنواره های جهانی یا مراسم اسکار دارند 
مدل س��ینمای دهه 60 خودمان را تکرار می كنند. در دهه 60 
می گفتند این فیلم به  خاطر توجه ب��ه ارزش  ها جایزه می گیرد. 

الان كن و اسکار باید چنین چیزی را اضافه كنند. «
افخمی نیز در مقام مجری و كارشناس برنامه گفت: » ما فیلم های 
امسال كن را ندیده ایم، اما می توانیم بگوییم مجموعه فیلم های 
ایرانی امس��ال كن فیلم های مهمی نیس��تند. وزارت ارشاد باید 
وظیفه اصلی خودش را انجام دهد و آن ساختن فیلم های ماندگار 
برای تماشاگران اصلی سینماست. ساختن فیلم خوب در ایران 

ممکن است، به شرطی كه كار را به كارشناس واگذار كنند. «
اما نکته مهم درباره برنامه ای كه تحت عنوان »سینما دو« از شبکه 
2 سیما پخش شد، این است كه این برنامه قرار نیست ادامه پیدا 
كند و در همین تک قسمت به كار خود پایان داده است. در دوره ای 
مدیران صداوسیما به بهانه اینکه نباید برند برنامه »هفت« خراب 
شود، از رشد برنامه های سینمایی در تلویزیون جلوگیری می كردند. 
افخمی هم كه در دوره ای اجرای برنامه »هفت« را برعهده داشت، 
به شبکه 5 و برنامه »نقد سینما« كوچ كرد و در نهایت آن برنامه هم 
تعطیل شد. برنامه »سینما دو« در ابتدا با اجرای محمد خزاعی، 
رئیس فعلی س��ازمان س��ینمایی كار خود را آغاز كرد، پس از آن 
حامد عنقا، اجرای آن را برعهده گرفت و در نهایت این برنامه هم 
قربانی نگاه تک بعدی مدیران صداوسیما شد. با تغییر مدیریت در 
شبکه های تلویزیونی و روی آنتن رفتن »سینما دو« این امید به 
وجود آمده بود كه سیاس��ت های غلط تلویزیون در ایجاد انحصار 
برای برنامه »هفت« به پایان رس��یده اس��ت، اما محمد تنکابنی، 
تهیه كننده برنامه » میزگرد بررسی سیاست های جشنواره فیلم 
كن« كه در قالب برنامه »سینما دو« پخش شد، گفته است كه این 

برنامه قرار نیست ادامه پیدا كند!

برنامه های سينمايی قربانی انحصار »هفت« شدند
تلويزيون يک هفته دير از خواب بيدار شد تا در قالب يک برنامه تخصصی »کن « را محکوم کند!

کتاب »قبیله برمودا« منتشر می شود
کتاب »قبيله برمودا« نوشته نجمه جوادی داستانی تاريخی در 
بستر واقعی است که به زودی چاپ و راهی بازار نشر می شود. 
به گزارش »جوان«، كتاب »قبیله برمودا« نوش��ته نجمه جوادی 
داستانی تاریخی در بس��تری واقعی است كه از س��وی انتشارت 

جمکران به زودی چاپ و راهی بازار نشر می شود. 
طبق سخنان رهبری »كتاب خوب، یکی از بهترین ابزارهای كمال 
بشری است«، مطمئناً همه ما با تاریخی كه غربی  ها نوشته اند آشنا 
هستیم. تاریخی كه در آن كلمپ كاشف قاره امریکاست. اما واقعیت 
چیز دیگری است. 200 سال قبل از رفتن كلمپ به سرزمینی در آن 
سوی دریای تاریک، چینیان كه بزرگ ترین كشتی های دریانوردی 
را در آن زمان داشته اند، به كمک دانشمندان مسلمان ایرانی به آن 
سرزمین سفر كردند و دین اسلام را برایشان به ارمغان بردند. بسیاری 
از قبایل با مکتب تشیع آشنا شدند. اعتقاد به مهدی موعود)عج( به 

عنوان منجی یکی از مهم  ترین اعتقادات این قبایل است. 
در این كتاب در قالب رمان، داس��تان شگفت انگیز این قبیله در 
250 صفحه به رشته تحریر درآمده است و نویسنده به سراغ مردم 
این قبیله رفته و داستانی تاریخی نگاشته كه در بستری واقعی 
مخاطب را به همراه دانشمندی به نام سیدعلی، به این سرزمین 
برده است و سرگذشتشان را روایت كرده است. »قبیله برمودا« 
كه حاصل كارگاه مهدویت به سرپرستی مریم بصیری است به 

زودی در اختیار علاقه مندان قرار می گیرد. 
.........................................................................................................

 استعدادیابی جدید
 در شبکه 3 با »قهرمان«

مس�ابقه اس�تعداديابی »قهرم�ان « ب�ا رويک�رد ن�گاه 
ب�ه رش�ته های مختل�ف ورزش�ی اج�را می ش�ود. 
برنام��ه »قهرمان « در رش��ته های مختلف ورزش��ی طراحی 
ش��ده اس��ت و ش��امل مراحل هیجان انگیزی می ش��ود كه 
شركت كنندگان خود را با چالش های متفاوتی مواجه می كنند. 
این مس��ابقه برگرفته از نمونه های خارج��ی و موفق جهانی 
است كه نیرو، سرعت عمل و استقامت ش��ركت كنندگان از 
نکات اصلی و مهم آن محسوب می شود، چرا كه آنها با چنین 
شاخصه  هایی باید برای حضور در مس��ابقه با یکدیگر رقابت 
كنند. مس��ابقه »قهرمان « به تهیه كنندگی محمدحس��ین 
سعادتی و كارگردانی محمد پیوندی به زودی فراخوان خود 
را منتشر می كند تا میزبان ش��ركت كنندگان اولین فصل از 
مسابقات باشند. »قهرمان « پس از انتشار فراخوان خود وارد 
مرحله راستی آزمایی می شود و پس از آن با 400 نفر به صورت 

رسمی نخستین مرحله این مسابقه را آغاز می كند. 
.........................................................................................................

 سریال »تازه وارد« 
جایگزین »حکم رشد « می شود

تهيه کنن�ده س�ريال »ت�ازه وارد« می گوي�د طب�ق 
برنامه ريزی های انجام ش�ده، »تازه وارد« به زودی و پس 
از سريال »حکم رش�د « روی آنتن شبکه 3 سيما می رود. 
به گزارش جوان، محمدجواد موحد تهیه كننده سریال 
11 اپیزودی »تازه وارد« درب��اره آخرین وضعیت این 
اثر عنوان كرد: فرایند تولید »ت��ازه وارد« كه مضمونی 
خانوادگی دارد و به مسئله فرزندآوری می پردازد، شش 
ماه زمان برده است و این روز ها آخرین مراحل پس تولید 
را پشت سر می گذارد تا آماده نمایش شود. وی درباره 
زمان و شبکه پخش این اثر گفت: این سریال اپیزودیک 
كه در باش��گاه فیلم سوره تولید ش��ده و محصول خانه 
تولیدات جوان صداوسیماست، طبق برنامه ریزی های 
انجام شده به زودی و پس از سریال »حکم رشد « روی 

آنتن شبکه 3 سیما می رود. 
تهیه كننده »تازه وارد« درباره كارگردانان جوان این س��ریال 
اپیزودیک خاطرنشان كرد: حس��ن حبیب زاده، رضا محبی، 
میلاد محمدی، سجاد معارفی، رضا كشاورز، احمد حیدریان، 
محسن امانی و محمدجواد صالحی هشت فیلمساز تازه نفس 
این اثر هستند كه ساخت اپیزودهای مختلف را برعهده داشتند 

تا بتوانند خود را در عرصه سریال سازی محک بزنند. 

    خبر

بيانيه نمايندگان اديان الهی در مجلس خطاب به گزارشگر ويژه حقوق بشر 

»عنکبوت مقدس« در مسير قرآن سوزی است
نماين�دگان ادي�ان الهی در مجلس ش�ورای اس�لامی طی 
بيانيه ای جسارت به س�احت قرآن کريم و همچنين اکران 
فيلم »عنکبوت مقدس« در جشنواره کن را محکوم کردند. 
نمایندگان ادیان الهی در مجلس شورای اسلامی طی بیانیه ای 
خطاب به گزارشگر ویژه حقوق بش��ر سازمان ملل متحد تکرار 
بی شرمی  ها و جسارت به ساحت مقدس قرآن كریم و همچنین 
اكران فیلم »عنکبوت مقدس« در جشنواره كن 2022 را محکوم 
كردند. متن این بیانیه به شرح ذیل است: »جناب آقای جاوید 
رحمان،گزارش��گر محترم ویژه حقوق بشر سازمان ملل متحد

خاطره تاریخ بشر از جنایت ها، توهین ها و بی شرمی های زیادی 
آزرده است و در این میان یکی از نابخردانه  ترین آنها، توهین به 
مقدسات و باورهای سلیم الهی است كه میراث گرانبهای انبیای 

عظام، پاك  ترین انسان های تاریخ است. 
متأس��فانه اخیراً ش��اهد تکرار این بی ش��رمی ها و جسارت به 
ساحت مقدس قرآن كریم بوده ایم كه به واقع باید آن را توهین 

به انسانیت، پیامبران الهی و همه ارزش ها دانست. 
اینگونه كینه توزی ها و نفرت پراكنی ها بدون شک نشانه ضعف 
و اس��تیصال در برابر انوار تابناك هدایت الهی اس��ت كه باعث 
جریحه دار ش��دن احساس��ات برادران و خواهران مس��لمان و 
موحدان و باورمندان به كتب آسمانی و خدای مهربان شده است 

و بر همگان روشن است كه راه به جایی نخواهد برد. 
سیل عظیم محکومیت ها و اعلام انزجار از این اقدام شنیع نیز به 
روشنی نشانگر عزمی جهانی برای پاسداشت و صیانت از حرمت 
و كرامت ادیان الهی، كتب آسمانی و اعتقادات پاك ایمانداران و 

خداپرستان جهان است. 
این بار نیز در جشنواره فیلم كن كه تحت سیطره و فرامین دولت 
فرانسه برگزار می شود شاهد آن بودیم كه ساخته ای نه تنها صرفاً 
سیاسی بلکه شب نامه سخیف تصویری كه ماحصل ذهن مشوش 
فردی ایرانی تبار و برآمده از زر اس��تکبار اس��ت و به اعتقادات و 
ارزش های مسلمانان و جمعیت عظیم شیعیان جهان توهین كرده 
مورد توجه این جشنواره قرار گرفته است، این سیاهه تصویری 
با سوگیری اجتماعی، مذهبی و تحقیر باورهای آیینی مسلمانان 
درصدد است مسیری را رود كه سلمان رشدی  ها در آیات شیطانی 
و آتش زنندگان قرآن كریم رفته اند. لذا ما نمایندگان ادیان الهی 
در مجلس شورای اسلامی با محکومیت چنین رفتارهای غیردینی 
و انسانی از سردمداران كشورهای به ظاهر خداپرست می خواهیم 
كه چنانچه خواهان صلح و همزیستی سازنده ادیان و فرهنگ ها 
در جهان هستند به تجدید نظر اساسی در رویکرد ها و باورهای 

غلطشان دست یازند. «

      گزارش

کارگردان فيلم هناس از کوتاه شدن نسخه جديد اين فيلم خبر داد

نسخه جديد»هناس « خوش ريتم تر، بهتر و جذاب تر است

کارگردان فيلم س�ينمايی »هِناس « ک�ه از ۱8 خردادماه در 
سينماهای کشور اکران می شود، با اشاره به اينکه پس از اکران 
اضافه و کم کردن پلان هايی در نهايت ۹ دقيقه فيلم کوتاه تر 
ش�د، می گويد نس�خه جديد خوش ريتم تر، بهتر و جذاب تر 
است که اميدوارم مخاطب عام با آن ارتباط بهتری برقرار کند. 
حس��ین دارابی كارگردان فیلم س��ینمایی »هِناس « كه از 18 
خردادماه روی پرده سینماهای سراسر كشور می رود، با اشاره به 
اینکه برای ساخت فیلم سینمایی باید موضوعاتی را انتخاب كرد 
كه به شرایط امروز جامعه نزدیک و با آن ارتباط داشته باشد، به 
فارس گفت: در این سال  ها فیلم های تاریخی و سینمایی زیادی 
ساخته شدند كه قصه آنها در سال های گذشته اتفاق افتاده است 
اما موضوع آن دغدغه امروز است و شاید به آن ربط داشته باشد. 

وی ادامه داد: قصه اولین اثر بلند سینمایی من یعنی »مصلحت« 
در اوایل انقلاب می گذرد اما موضوع آن مس��ئله روز یعنی بحث 
عدالت اس��ت. همچنین فیلم »هن��اس « نیز از ت��رور داریوش 

رضایی نژاد می گوید كه 10 سال پیش اتفاق افتاده، اما موضوعی 
است كه سال  ها به آن توجه نش��ده بود. ضمن اینکه سال هاست 
درباره دانشمندان هس��ته ای كه نخبه بودند و ناحق به شهادت 

رسیدند، كار جدی نشده است. 
این فیلمس��از با بیان اینکه همه كارگردانان علاقه مند هس��تند 
فیلمشان را روی پرده سینما همراه با مردم ببینند، گفت: اینکه 
ابتدا فیلم دوم من یعنی »هناس « در راه اكران است، برای خودم 
هم جالب است و امیدوارم فیلم »مصلحت« هم به بركت »هناس « 
اكران شود. دارابی در ادامه، اكران فیلم در جشنواره فیلم فجر را 
فرصت خوبی برای دریافت نظرات متفاوت از مخاطبان مختلف 
دانست و بیان كرد: ما پس از اكران »هناس « در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر احس��اس كردیم باید تغییراتی روی فیلم انجام دهیم. 
یکی از اتفاقات اضافه و كم كردن پلان هایی به »هناس « بود كه 

در نهایت 9 دقیقه از فیلم كوتاه شد. 
وی تأكید كرد: نس��خه جدی��د خوش ریتم تر، بهت��ر و جذاب تر 
اس��ت كه امیدوارم مخاطب عام با آن ارتباط بهتری برقرار كند. 
ما تنها گوشه ای از زندگی شهید داریوش رضایی نژاد را از زاویه 
دید همسرش به نمایش گذاشتیم. پس این اثر، یک فیلم كاملًا 
زنانه است و مخاطب می تواند به این مسئله پی ببرد همسری كه 
شوهرش چنین شغل حساسی دارد با چه مسائلی روبه رو است. 

دارابی در پایان خاطرنشان كرد: امیدوارم خانواده ها، به ویژه بانوان 
با این فیلم ارتباط برقرار كنند كه تصور می كنم این اتفاق خواهد 
افتاد، اما در نهایت امیدوارم »هناس « خوب دیده ش��ود و برای 

مخاطب جذاب و اثرگذار باشد.

   تجسمی

    سینما

نمايش کاريکاتورهای »کن از نمای نزديک«
واکنش کارتونيست  ها به اتفاقات 
هفتاد و پنجمين جشنواره فيلم 
کن و اهان�ت »عنکبوت مقدس« 
ب�ه س�احت ام�ام رض�ا )ع( در 
نمايش�گاه کارتون و کاريکاتور 
»کن از نمای نزديک « ديدنی شد. 
به گزارش »جوان«، خانه كاریکاتور 
ایران نمایشگاه كارتون و كاریکاتور 
»كن از نمای نزدیک « را كه نقدی بر 
جشنواره فیلم كن است، به صورت 
همزم��ان در بلوار كش��اورز، ایوان 
انتظار و پردیس ملت برپا می كند. 

آیی��ن افتتاحیه این نمایش��گاه عصر روز گذش��ته در ای��وان انتظار میدان 
ولی عصر)ع��ج( برگزار  ش��د. این نمایش��گاه در پی اهانت فیلم س��ینمایی 
»عنکبوت مقدس« به س��احت امام رضا)ع( و تمجی��د از بازیگر این فیلم 
حرمت شکن در جش��نواره فیلم كن برپا می ش��ود و تا 26 خردادماه به كار 
خود ادامه خواهد داد. انتقاد از رویکرد سیاسی و ضدمذهبی جشنواره كن 
به زبان طنز از مهم  ترین اهداف برگزاری نمایش��گاه »كن از نمای نزدیک « 
است. علاقه مندان برای تماشای آثار نمایشگاه می توانند از ساعت 12 تا 24 
به طبقه اول پردیس ملت مراجعه كنند. ای��وان انتظار و پهنه نگارگذر بلوار 
كش��اورز حدفاصل میدان ولی عصر)عج( تا خیابان حجاب دو نقطه دیگری 

است كه نمایشگاه »كن از نمای نزدیک « در آن برپا می شود.

مصطفی محمدی     دیده بان

امام حسن عسکری 
عليه السلام

چقدر برای مؤمن زشت است 
خواسته ای داشته باشد كه او را 

به خواری بکشاند.
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